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ОБЩИНСКИ  СЪВЕТ - РАЗГРАД 

 

 

П Р О Т О К О Л 

№ 31 

 
 От проведеното извънредно заседание на Общински съвет - Разград на 10.03.2022 

година, от 13.30 часа, в зала 1101 на общината. 

От 33 общински съветници на заседанието присъстваха  24 общински съветници. 

Заседанието на ОбС започна работа с регистрирани 23 общински съветници. 

В хода на заседанието се включи общинския съветник Али Кязимов. 

По уважителни причини отсъстваха общинските съветници Валентин Василев; 

Мариан Иванов; Милен Минчев; Нюсрет Салим; Радиана Димитрова; Радостина 

Иванова; Руско Дянков и Стефан Стефанов. 

 

/Приложение №1 към Протокола/. 

 

На заседанието присъстваха: господин Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград; 

господин Добрин Добрев – Зам.-Кмет на ОбщинаРазград; представители на общинска 

администрация и журналисти. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Уважаеми съветници,  

Уважаеми съграждани,  

За днешното заседание на общинския съвет, което провеждаме в един по особен 

порядък са се регистрирали 23 общински съветници. Налице е необходимия кворум и 

откривам заседанието на съвета.  

Дежурен секретар на заседанието по реда на ротацията е господин Мирослав 

Цанев.  

Дневният ред, който сме предложили на вашето внимание включва – една 

докладна записка, за която е необходимо да се произнесем по спешност. И съм 

предвидил и някои текущи въпроси.  

Редовното заседание на общинския съвет с обсъждане на внесените докладни 

записки ще бъде на 21 март. Като преди това ще бъдат проведени по определения график 

и заседанията на постоянните комисии.  

Затова предлагам днешното заседание да премине при този дневен ред, който ви 

предлагаме.  

Имате ли съображение по дневния ред, колеги? Няма. Предлагам да утвърдим 

предложения дневен ред с гласуване.  

 

С 23 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържали се“ – няма, дневният ред се 

приема.  

 

ТОЧКА ПЪРВА 

ДОКЛАДНА ЗАПИСКА 
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Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Докладна записка с вх.82. 

Докладна записка от Добрин Младенов Добрев – Зам.-кмет на Община Разград. 

Относно: Кандидатстване на Община Разград за целева финансова подкрепа в 

областта на консервацията и реставрацията на недвижимите културни ценности по 

обявена финансова сесия на Министерството на културата - обект къща-музей 

„Димитър Ненов“. 

Господин Добрев, моля да представите докладната записка.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Уважаеми дами и господа общински съветници,  

Министерството на културата /МК/ е обявило прием на заявления за целева 

финансова подкрепа за извършване на специализирани консервационно – 

реставрационни дейности на недвижими културни ценности за 2022 г.  Право на 

финансова подкрепа имат собственици или ведомства и организации с право на 

управление на недвижими културни ценности. Проектните предложения за финансова 

подкрепа са в следните направления:  

1. Изготвяне на проектна документация; 

2. Изпълнение на консервационно – реставрационни дейности.  

В този смисъл Община Разград е допустим кандидат по процедурата и след редица 

проучвания има готовност да кандидатства за финансова подкрепа за изготвяне на 

техническа документация за консервация и реставрация на къща-музей „Димитър Ненов“ 

- публична общинска собственост, със статут на единична недвижима културна ценност 

с категория „местно значение“. Наименованието на проекта е „Консервация, 

реставрация, адаптация и социализация на къща-музей „Димитър Ненов“ и е  на стойност 

29 300 лв. Програмата не изисква съфинансиране от страна на Община Разград.  

В тази връзка и във връзка с изпълнение на предписания дадени от 2019 г., които е 

необходимо да се извърши цялостен проект за консервацията и реставрацията, както и 

самата консервация и реставрация на къщата-музей „Димитър Ненов“, след редица 

проектни проучвания и документация, които сме подготвили за да можем да 

кандидатстваме по тази програма, стигнахме до въпроса за свикването на днешната 

извънредна сесия в спешен порядък, тъй като срока за кандидатстване е до 11.03.2022 г., 

което е утре. А за да може да кандидатства Община Разград по тази финансова сесия на 

Министерството на културата, трябва съгласие от собственика на недвижимата културна 

ценност, а това е с решение на Общински съвет-Разград. И в тази връзка молим за 

вашето съгласие – Община Разград да кандидатства за предоставяне на тази целева 

безвъзмездна финансова помощ. 

Завърших.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, господин Добрев. 

Колеги, докладната записка бе обсъдена в две постоянни комисии: ПК по култура, 

културно-историческо наследство и духовни ценности и ПК по бюджет, финанси и 

икономическа политика. И моля председателите на тези комисии, да информират 

съветниците какво е тяхното становище.  
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Най-напред давам думата на председателя на постоянната комисия по култура – 

госпожа Свилена Дечева.  

 

Г-жа Свилена Дечева – Председател на ПК 

Благодаря, господин председател. 

Комисията по култура имаше кворум и обсъди докладната записка. По време на 

обсъжданията обаче – постъпи едно предложение от името на госпожа Таня Тодорова – 

за начина, по който ще изглежда текста на решението, което ви предлагаме да гласувате 

– изразът „техническа документация“, в първото изречение моля погледнете си, да бъде 

променен на „проектна документация“ за да отговаря в пълна степен на документите, 

които иска Министерството на културата. Това предложение беше подкрепено от 

комисията по култура с: 4 гласа „ЗА“, без „против“ и „въздържали се“. И в този си вече 

вариант докладната записка беше подкрепена със същия резултат. Благодаря.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, госпожо Дечева.  

Сега моля господин Мирослав Цанев – зам.-председателя на комисията по бюджет, 

който ръководи заседанието, да информира за становището на комисията.  

 

Г-н Мирослав Цанев – Зам.-председател на ПК 

На заседанието на бюджетната комисия участваха 6 общински съветника. С така 

направеното уточнение от Свилена Дечева, докладната записка беше подкрепена с: 6 

гласа „ЗА“, без „против“ и „въздържали се“. 

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, господин Цанев. 

Колеги, пристъпваме към обсъждане на докладната записка. Давам думата на 

господин Калоян Монев. Заповядайте.  

 

Г-н Калоян Монев – „ВМРО, Кауза Разград“ 

Колеги, аз имам един въпрос. Така като чета решението разбирам, че 29300 лв. е 

само проектната документация. А по отношение на самите дейности, може ли да се 

кандидатства?  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Самата сесия е в две направления. Кандидатства се за изготвяне на техническа 

документация когато липсва такава, както е в нашия случай - цялостно архитектурно 

заснемане, плюс проектна разработка в няколко части архитектурно консервационна и 

реставрационна ел. -В и К. Ако има готов проект може да се кандидатства вече по 

втората мярка, която е финансиране на самите консервационни – реставрационни работи. 

Ние към настоящия момент нямаме съгласувана и одобрена от Министерството на 

културата, тъй като се касае за паметник на културата проектна документация, затова 

кандидатстваме само за проектната документация на тази сесия, която е отворена до 11 

март.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 
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Благодаря Ви. 

Други съветници? Не виждам. Така, чухме становищата на постоянните комисии и 

аз предлагам на вносителя – господин Добрев, да изрази становище – той приема ли 

направеното предложение от постоянните комисии. Както стана въпрос, така е записано 

и в условията за кандидатстване на Министерството на културата. И в тази връзка моля 

госпожа Таня Тодорова, която разполага с тези условия на министерството, да 

използваме терминология, която е използвана в самите условия от министерството. 

Казвам това, защото, колеги, и друг път сме имали случаи, при които вземаме някакви 

решения във връзка с такива финансирания и тука от централните органи ни връщат 

решенията и казват – да подменим някои изрази, някоя дума да допълним и т.н. Та 

съобразяването с терминологията на централните органи, които провеждат процедурите 

е много важно. Та моля господин Добрев да изрази становище относно направеното 

предложение, като вносител.  

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Да, аз съм съгласен с направената корекция и я поддържам и сега.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Госпожо Тодорова, такава ли е терминологията и така ли са записани условията на 

Министерството на културата?  

 

Г-жа Таня Тодорова – „БСП за България“ 

Във връзка с правилата за кандидатстване – определяне на дейности за реставрация 

и консервация – в чл.4, ал.4 е изписано „проектна документация“. И за да сме по точни 

нали, за да си спазим изискванията към министерството към тази финансова сесия, 

поддържам предложението – да се изпише в решението „проектна документация“.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви.  

Колеги, вносителя на докладната записка в заседанието на общинския съвет 

предлага неговата докладна записка да изглежда в окончателен вариант преди 

гласуването на общинския съвет – в диспозитива на решението, където е записано: Дава 

съгласие Община Разград да кандидатства за изготвяне на, думата „техническа“, да бъде 

заменена с „проектна“. И понеже вносителя има такова право, има ли възражения ние да 

гласуваме така вече оформеното становище на вносителя? Господин Пейчо Георгиев, 

заповядайте.  

 

Г-н Пейчо Георгиев – „Демократична България - Обединение“ 

Малко още да изясним съвсем малко въпроса. Ние даваме съгласие – Община 

Разград да кандидатства с проект за одобрение на техническа документация, технически 

проект на обекта, за изготвяне на такъв технически проект. Да не ги бъркаме двете 

понятия. Не знам, тука струва ми се… 

 

Г-н Добрин Добрев – Зам.-кмет на Община Разград 

Аз съм съгласен с така направеното предложение, с оглед на факта, че в чл.4, ал.4 

действително е записано – проектна документация. Иначе сами по себе си дейностите в 
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по-голямата си част касаят именно изготвянето на един технически проект с 

подобаващото му се архитектурно заснемане, от лицензиран проектант, с лиценз по 

чл.165 от Закона за културното наследство за недвижими културни ценности, но проекта 

в частта си освен архитектурното заснемане и както казахме вече архитектурна-

конструктивна ел. – В и К, и останалите му части, които са изискуеми има също част и за 

адаптация и социализация на къщата-музей „Димитър Ненов“. В него разработчиците ще 

проучат също и факти относно живота и делото на къщата-музей „Димитър Ненов“. 

Може да се направят и евентуални препоръки за самата експозиция. Това е описано 

подробно в заявлението, което също е по образец на Министерството на културата. Има 

приложен снимков материал и всичките необходими изискуеми документи, визи за 

проектирания и т.н. Така че, аз предлагам наистина това уточнение в диспозитива на 

решението да остане така. А вече самото заявление за да го поднасяме в последния 

момент, тъй като срока беше изключително къс на обявата за събиране на такива 

проектни документации е разписано подробно дейностите, които ще бъдат осъществени 

една след друга.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви, господин Добрев.  

Господин Георгиев, ние кандидатстваме да ни отпуснат пари за проектиране, което 

е тънка и специфична работа, защото е паметник на културата. 

Други колеги? Не виждам. Тогава обявявам дискусията за приключена. И ще се 

произнесем с решение, което ще бъде с вдигане на ръка.  

 

Общинският съвет взе следното  

 

Р Е Ш Е Н И Е 

№ 435 

 

Министерството на културата /МК/ е обявило прием на заявления за целева 

финансова подкрепа за извършване на специализирани консервационно – 

реставрационни дейности на недвижими културни ценности за 2022 г.  Право на 

финансова подкрепа имат собственици или ведомства и организации с право на 

управление на недвижими културни ценности. Проектните предложения за 

финансова подкрепа са в следните направления:  

3. Изготвяне на проектна документация; 

4. Изпълнение на консервационно – реставрационни дейности.  

Община Разград е допустим кандидат по процедурата и има готовност да 

кандидатства за финансова подкрепа за изготвяне на техническа документация за 

консервация и реставрация на къща-музей „Димитър Ненов“ - публична общинска 

собственост, със статут на единична недвижима културна ценност с категория 

„местно значение“. Наименованието на проекта е „Консервация, реставрация, 

адаптация и социализация на къща-музей „Димитър Ненов“ и е  на стойност 29 300 

лв. Програмата не изисква съфинансиране от страна на Община Разград.  

Съгласно „Правилата за избор на обекти и определяне на дейности за 

предоставяне на целева финансова подкрепа в областта на консервацията и 

реставрацията на недвижимите културни ценности“ на МК сред изискуемите 
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документи за кандидатстване за целева финансова подкрепа е необходимо съгласие 

на собственика на недвижимата културна ценност. 

Предвид гореизложеното и на основание чл. 21, ал. 1 т. 23, ал. 2 и чл. 22, ал. 1 

от Закона за местното самоуправление и местната администрация, Общински съвет 

Разград, с 24 гласа „ЗА“, „против“ – няма, „въздържал се“ – няма, 

 

Р Е Ш И: 
 

Дава съгласие Община Разград да кандидатства за изготвяне на проектна 

документация с проект „Консервация, реставрация, адаптация и социализация на 

къща - музей „Димитър Ненов“ на стойност 29 300 лв.  по обявена процедура за 

целева финансова подкрепа в областта на консервацията и реставрацията на 

Министерството на културата.  

 

 Настоящето решение да бъде изпратено на кмета на Община Разград и Областен 

управител на Област Разград в 7 – дневен срок от приемането му. 

Настоящето решение подлежи на оспорване в срока по АПК пред 

Административен съд гр. Разград.  

 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Уважаеми колеги, с това приключихме ангажиментите ни по отношение на тази 

докладна записка.  

 

 

ТОЧКА ВТОРА 

ТЕКУЩИ 

Г-н Стоян Ненчев – Председател на ОбС 

Използвам днешното заседание за да ви информирам, че наближава крайния срок 

за подаване на годишните декларации от общински съветници. По електронната поща 

сме ви изпратили едни писма, в които е посочен и линк, от който вие може да се 

запознаете с подробни указания. Звеното по „ИТ“ специалисти, които са в общинска 

администрация също могат да укажат съдействие. Така че, през следващия месец ще 

трябва и по този въпрос също да имате ангажимент.  

Поради изчерпване на дневния ред закривам заседанието на общинския съвет. 

Предстои ни следващата седмица заседания на постоянни комисии и на 21 март сесия.  

Желая Ви приятен ден! 
 

                                                 ПРЕДСЕДАТЕЛ:   

                                                                              /Стоян Ненчев/ 

 

 

                                      ПРОВЕРИЛ СЕКРЕТАР:  

                              /Мирослав Цанев/ 


